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MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 

 

V O L I K O G U   I S T U N G I   P R O T O K O L L  
 

Märjamaa                                                                                                                        15. oktoober 2018 nr 17 

 
Algus kell 15.00, lõpp kell 18.08 

Juhatas: volikogu esimees Urmas Kristal  

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Võttis osa 18 volikogu liiget: Aare Müil (saabus kell 15.05), Ago Kirsipuu, Aivar Jõgiste, Andres Elmik (saabus 

kell 15.05), Harri Jõgisalu, Helve Riitsaar, Ilju Aviste, Jaanus Lehtsaar (lahkus kell 16.30), Jüri Nisumaa (lahkus 

kell 16.30), Kristi Kivisild, Liivi Miil, Merlin Suurna, Ottomar Linna, Raivi Laaser, Teet Tomson, Thomas 

Hainsalu, Urmas Kristal, Ülo Olm.  

 

Puudusid: Marika Hiiemaa, Meelis Välis, Sander Saaliste. 

 

Istungile kutsutud: vallavanem Villu Karu, abivallavanem Triin Matsalu, planeerimise ja maakorralduse spetsialist 

Katrin Kalmus, osavallavanem Priit Kärsna, haldusosakonna juhataja Margus Vaher, haridusnõunik Raivo 

Heinaru, kultuurinõunik Heli Lints, rahandusosakonna juhataja Lea Laurits, MTÜ Kesk-Eesti 

Jäätmehoolduskeskus tegevjuht Arvo Rosimannus. 

 

U. Kristal: Kas vallavalitsus räägib investeeringutest enne päevakorra kinnitamist või teeb seda infopunktis? 

V. Karu pakkus välja rääkida investeeringutest arengukava punktis. 

 

Istungi juhataja U. Kristal pani hääletusele päevakorra. 

  

Otsustati: 16 poolthäälega kinnitada alljärgnev   

 

P Ä E V A K O R D: 

1. Märjamaa valla jäätmekava 2018-2023. II lugemine 

2. Märjamaa valla jäätmehoolduseeskiri. II lugemine 

3. Jäätmevaldajate registri põhimäärus. II lugemine 

4. Märjamaa valla arengukava 2018-2030  vastuvõtmine 

5. Noorte sporditegevuse toetamise kord 

6. Märjamaa Vallavolikogu 05. detsembri 2017 otsuse nr 24  „Ametiasutuse struktuuri ja teenistuskohtade 

koosseisu kehtestamine“ muutmine 

7. Märjamaa valla reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskiri. I lugemine 

8. Avaliku ürituse korraldamise ja pidamise nõuded. II lugemine 

9. Kinnistute omandamiseks nõusoleku andmine 

10. Maa munitsipaalomandisse taotlemise ettepanekute teatavaks võtmine ja vallavalitsusele taotluste koostamise 

ülesande andmine (Riba, Pelle) 

11. Mittetulundusliku tegevuse toetamise kord. II lugemine 

12. Märjamaa valla 2018.a II lisaeelarve 

13. Vallavalitsusele hanke  korraldamiseks nõusoleku andmine (elektripaigaldise käidutööd) 

14. Vallavalitsusele hanke korraldamise nõusoleku andmine (elektrienergia ostmine) 

15. Vallavalitsusele lepingu lisa sõlmimiseks nõusoleku andmine (Sipa-Laukna Lasteaia Laukna hoone 

keskküttesüsteemi lisatööd) 
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16. Vigala Osavallavalitsusele hanke korraldamiseks ja lepingu sõlmimiseks nõusoleku andmine (lumetõrje- ja 

hooldustöödeks osavalla teedel november 2018 - oktoober 2019) 

17. Vallavalitsusele hanke korraldamiseks ja lepingu sõlmimiseks nõusoleku andmine (talihooldustööd Märjamaa 

alevi tänavatel ja platsidel  november 2018 kuni märts 2019) 

18. Märjamaa valla laste ja noorte sihtkapitali moodustamise ja kasutamise kord 

19. Märjamaa valla laste ja noorte sihtkapitali nõukogu moodustamine 

20.  Informatsioon 

 

Päevakorrapunkt 1 

Märjamaa valla jäätmekava 2018-2023. II lugemine 

 

Ettekandega esines T. Matsalu, kes andis teada, et jäätmekavasse kahe lugemise vahelisel ajal ettepanekuid ei 

esitatud. Arvestatud on nende tähelepanekutega, mida tehti volikogu eelmisel istungil.  

Ettepanek jäätmekava vastu võtta. 

Küsimusi ettekandjale ega KEJHK esindajale ei esitatud.  

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) võtta vastu Märjamaa valla jäätmekava 2018-2023 (määrus  nr 

39 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Märjamaa valla jäätmehoolduseeskiri. II lugemine 

 

Ettekandega esines T. Matsalu,  kes tutvustas kahe lugemise vahel eeskirja tehtud muudatusi. Muudatused 

tulenevad volikogu eelmisel istungil tehtud märkustest. Täiendavaid ettepanekuid ei esitatud.  

Ettepanek – kehtestada jäätmehoolduseeskiri.  

Kell 15.05 saabusid A. Elmik ja A. Müil. 

Küsimusi ettekandjale ega KEJHK esindajale ei esitatud. 

 

Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kehtestada Märjamaa valla jäätmehoolduseeskiri (määrus  nr 

40 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Jäätmevaldajate registri põhimäärus. II lugemine 

 

Ettekandega esines T. Matsalu, kes andis teada, et muudatusettepanekuid määratud tähtpäevaks ei laekunud, 

arvestatud on istungil tehtud täpsustustega. 

Ettepanek – kehtestada jäätmevaldajate registri põhimäärus. 

Küsimusi ettekandjale ega KEJHK esindajale ei esitatud. 

 

Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kehtestada Märjamaa valla jäätmevaldajate registri põhimäärus 

(määrus  nr 41 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Märjamaa valla arengukava 2018-2030  vastuvõtmine 

 

Ettekandega esines T. Matsalu, kes märkis, et arengukava on koostatud oma jõududega, üheltki projektifirmalt 

teenust tellitud ei ole. Arengukava ülesehituses on eeskuju võetud Saue vallalt ja Lääne-Nigula vallalt. 

Valdkondlikud teemarühmad on loonud sisu, mille tema on pannud ühtsesse vormi. Kõige detailsem on 
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investeeringute kava, mis on üks osa arengukavast ja mis on arengukava lisaks nr 1. Arengukava teiseks lisaks on 

eelarvestrateegia.  

T. Matsalu: Viimane ettepanek, mis komisjonidest tuli, puudutas investeeringute osa. Perioodiks 2019-2022 on 

kavandatud 4 suurt investeeringut – Märjamaa spordihoone, Märjamaa lasteaia Pillerpall rekonstrueerimine, 

Märjamaa tervisekeskus ning Valgu kooli küttesüsteemi ehitus. Tehti ettepanek lasteaia Pillerpall 

rekonstrueerimise realt tõsta 530 tuhat eurot tagasi Märjamaa spordihoone ehituse 2019.a reale. 

Tänaseks on selgunud Märjamaa spordihoone hankejärgne maksumus – 3,6 miljonit eurot (ilma km-ta). 

Spordihoone real on 2019. aastal 3 miljonit ning 2020. a 500 tuhat inventariks. Pillerpallile on praegu kavandatud  

1 milj 35 tuhat eurot. Milliseks tegelikult maksumus kujuneb, saab selgeks 5. novembril. Tervisekeskusele oleme 

arvestanud ca 1 miljonit. Tegelik maksumus, arvestades tänaseid hindu, võib tulla 1,2 miljonit. Võime juba täna 

öelda, et kavandatud summaga välja ei tule. Valgu küttesüsteemi hinnaks oleme kavandanud  370 tuhat, kusjuures 

70 tuhat sellest oleks KIKi toetus. Kui seda ei saa, siis see 70 tuhat tuleks meil endil panustada. Muude 

investeeringutena on meil iga-aastaselt kavandatud 200 tuhat teede investeeringuteks, 2021.a MG jalgpalliväljaku 

ja spordihoone parkla ehitus, 30 tuhat on igal aastal hajaasustusprogrammile, 20 tuhat kaasavale eelarvele, lisaks 

Vigala osavalla investeeringud Kultuurikomisjonist tuli ettepanek esitada vallavalitsusel plaan, kuidas kõik 4 

objekti  oleks võimalik ellu viia. Vaatasime vallavanema ja rahandusosakonna juhatajaga meie võimalused üle. 

Väljapoolt raha juurde tulemas ei ole – ümber saame tõsta vaid oma tabeli siseselt.  Kui selgub, et Pillerpall tuleb 

1,5 miljonit, siis peame ühiselt arutama, kas objekti on võimalik nihutada ja mida see meile annaks.  

 

Volikogu liikmetele oli eelnevalt saadetud järgmised võimalikud variandid ja ettepanekud:  

1) kaaluda võimalust Märjamaa Gümnaasiumi spordihoonele 2020. aastaks inventari soetamiseks planeeritud 

vahendid (500 000 eurot) suunata ehitamiseks; 

2)  kaaluda võimalust spordihoone parkla ja staadioni rekonstrueerimine lükata edasi aastasse 2022 summas 435 

000 eurot; 

3) kaaluda võimalust Märjamaa valla 2019. aastaks teede investeeringuteks planeeritud 200 000 eurot kasutada 

spordihoone ehitamiseks (arutusel olnud ka revisjonikomisjonis); 

4) sihtasutusel Märjamaa Valla Spordikeskus registreerida asutus koheselt käibemaksukohuslaseks, et saada 

reaalne kogemus käibemaksu tagastamise osas Maksu- ja Tolliametilt (II osa hanke korraldaja arvest 

Projektlahendused OÜ tasumine); 

5) Märjamaa Lasteaia Pillerpall rekonstrueerimise hanke pakkumuste esitamisel 5.11.2018 ja maksumuse 

selgumise järel, selgitada välja kumb objekt on prioriteet nr 1, kas spordihoone või lasteaed; 

6) kaaluda võimalust tõsta lasteaia rekonstrueerimine aastasse 2020 (2021), eeldusel, et KIK-i toetusraha säilib; 

7) kaaluda võimalust lükata tervisekeskuse ehitamine edasi aastasse 2022 (hetkel on meie projekti puhul 

abikõlbulikkuse perioodi lõpp 2020); 

8) käesoleva aasta lõpuks jäävad vabad vahendid (va. 2018. aastal teostamata investeeringud, kasutamata 

projektide rahad, õpetajate ja lasteaiaõpetajate palkade doteerimiseks vajalikud vahendid) suunata prioriteetseteks 

investeeringuteks; 

9) vaadata kriitiliselt üle investeeringute kavas olevad väiksemad investeeringud ja teostamise aastad; 

10) kui 4 objekti ei mahu valla võimekust arvestades järgmise 4 aasta plaani, siis kas on võimalust vähendada 

spordihoone ehitusmahtusid ja mis see endaga kaasa toob?  

 

T. Matsalu: Saan aru, et valituselt oodatakse ettepanekuid selle kohta, et kui täna teeme spordihoone, siis millal 

tulevad järgmised objektid ja kui täna teeme Pillerpalli, siis millal saame spordihoone jne?  

T. Tomson: Jah, milline oleks lahendus, et midagi ehitamata ei jääks. Oleme ajatanud laene jne. Kindlasti ei ole 

ma mõelnud, et 4 objekti peab saama iga hinna eest tehtud, lahendus peab valla jaoks olema ikkagi talutav.  

T. Matsalu: Tänaseks pakutud 10 punkti on need võimalused, kus midagi saab kaaluda, kuid selge on see, et aastal 

2019 ei suuda me teha kõiki objekte nii nagu meil täna investeeringute kavas kirjas on.  

T. Tomson: Ilmselt täna, kui meil maksumusi ees ei ole,  ei olegi rohkem mõtet arutada. 

T. Matsalu: Meie ettepanek ongi, et kui saame Pillerpalli maksumuse teada, ning kui on teada ka spordihoone 

käibemaksu teema, siis saame investeeringute arutamiseks eraldi kokku. Täna aga kehtestaks arengukava esitatud 

kujul.  

Toimus arutelu.  Räägiti käibemaksust. Kõnelesid V. Karu, A. Elmik, A. Jõgiste. 

A. Elmik märkis, et tänase seisuga on SA Märjamaa Valla Spordikeskus käibemaksukohuslane. SA vajab vallalt 

sihtfinantseeringuna 3,612 eurot.  



 4 

  

T. Matsalu: Ettepanek – investeeringute aruteluks saada kokku 6. novembril.  

*M. Suurna soovis teada, mille võrra on Pillerpalli maksumuse teadasaamine olulisem kui tervisekeskuse ja Valgu 

küttesüsteemi oma.  

T. Matsalu: Sest Pillerpalli lepingu sõlmimine on kõige lähem – hanketingimustes on eeldatav lepingu sõlmimise 

aeg veebruar 2019. Tervisekeskusel ei ole meil veel põhiprojekti, projekteerimise hinnakalkulatsioonist peaks 

selguma eeldatav maksumus.  

M. Suurna: Suures pildis on muutujaid nii palju, s.h nt kas Pillerpall teha täismahus või ositi, kas 

kaasfinantseerimisele panustada või mitte. Kuidas me 6. novembril targemad oleme? 

T. Matsalu vastas, et kui Pillerpall lükata aastasse 2022, siis toetusrahast tuleb loobuda. Täna lähtub valitsus 

sellest, et Pillerpalli puhul on kasutada ka toetusraha, mida on võimalik kasutada ühe dokumendi järgi aastani 

2021. 

T. Matsalu märkis, et ilmselt tuleb teha kompromisse ja need tuleb kokku leppida.  

Toimus arutelu.  

 

*Ü. Olm küsis Valgu kooli küttelahenduste võrdlusandmete kohta – need pidid septembris valmis olema. 

T. Matsalu vastas, et tasuvusarvutused on OÜ Soojuspartner poolt tehtud ja soovi korral saab ta selle volikogu 

liikmetele saata.  

 

*A. Müil juhtis tähelepanu, et Pillerpalli rekonstrueerimise edasilükkamisel tuleb arvestada, et lasteaial on 

terviseameti ettekirjutused.  

T. Matsalu vastas, et sama teema on ka Valgu kooliga – kui see edasi lükata, siis on vaja ka selles osas lahendust. 

Seepärast tulebki kõiki 4 objekti koos vaadata.  

 

T. Matsalu: Ettepanek – arengukava koos lisadega vastu võtta. Arengukava vastuvõtmise määruses fikseeritakse 

kultuurikomisjoni ettepanekul, et  arengukava juurde koostatakse iga-aastaselt enne järgmise aasta vallaeelarve 

piirmäärade kehtestamist tegevuskava valdkondade kaupa. 2019. a tegevuskavad esitataks 2018. aasta lõpuks, 

kuigi kultuurikomisjoni ettepanek oli need esitada 30. novembriks.   

T. Tomson juhtis tähelepanu sellele, et tegevused tuleks siduda ära ka rahaga. 

 

*A. Jõgiste tegi märkuse, et arengukava punktis 3.5.2 on esitatud kellegi subjektiivne arvamus justkui teostatavate 

kaevandamismahtude osas ülevaade puuduks. Keskkonnaameti kodulehel on avalik ülevaade olemas, kus kõikide 

kaevanduslubade maksimummäärad on kirjas.  

T. Matsalu vastas, et siinkohal on mõeldud hetke määrasid. 

A. Jõgiste selgitas, et kui küsimust lahendatakse keskkonnaaspektist, siis tuleb lähtuda maksimummääradest. Kui 

seda infot peetakse vajalikuks eelarveridade korrigeerimise pärast, siis seda ei ole võimlaik kellelgi öelda enne kui 

on kogused deklareeritud.  

 

*M. Suurna: Juhtimise peatükis (3.8.1) on toodud tegevusena „kaasava eelarve põhimõtete rakendamine ja korra 

edasiarendamine“.  Kas see, kui uue korraga laiendati kaasavat eelarvet Vigala territooriumile, ongi edasiarendus 

või on siin midagi veel, mis lähiaastatel plaanis? 

T. Matsalu: Kaasava eelarve korda tegime, lisaks selle laiendamisele Vigala territooriumile, ka teisi täpsustusi ja 

parandusi. Kindlasti oli see üks osa edasiarendusest.  

M. Suurna: Küsin, sest kaasava eelarve ettepanekute aeg taas saabub ning seal on ikka see nõue, mis on ka 

mõistlik, et ettepanek peab olema realiseeritav eelarveaasta jooksul. Tegelikkus on, et 2018.a kaasava eelarve 

ettepanekud ei ole tänaseks ellu viidud. Annan edasi ettepanekute tegijate mure – neil on piinlik minna toetust 

küsima uute ettepanekute jaoks kui varasemad ettepanekud pole veel teostunud. Kuidas menetlus nii pikaks on 

läinud? 

T. Matsalu vastas, et välijõusaali leping on sõlmitud suve alguses, seadmete tarneajad olid pikad, kuid ettepanek 

realiseerub selle aasta lõpuks. Sama moodi teostub lähiajal ka Valgu korvpallikonstruktsioonide projekt.  

T. Matsalu lisas, et eelarveaasta jooksul realiseerimise nõude mõte on selles, et pakutud ideed oleks võimalik 

ajaliselt aasta jooksul ellu viia. Eesmärk võiks olla, et hanked saaks läbi viidud ja lepingud sõlmitud vähemalt enne 

suveperioodi, et nad ei jääks juuni kuusse nagu praegu on läinud.  
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*A. Müil soovis teada millise summa piiresse peaks jääma Pillerpalli pakkumus, et korraga saaks teha nii 

spordihoone kui Pillerpalli või ei ole see mitte mingil juhul võimlik. 

T. Matsalu: Kui Pillerpalli summa jääks sellesse piiresse, mis investeeringute kavas täna on, s.o 1 miljon 35 tuhat, 

siis oleks väga hästi.  

Toimus arutelu. 

L. Laurits märkis, et juttu ei ole üldse olnud veel spordihoone ehituse omanikujärelevalvest. Ka see peab mahtuma 

spordihoone summasse. 

V. Karu lisas, et investeeringute kava puhul tuleb leppida kokku, lisaks suurtele objektidele, kuidas toimida 

väiksemate investeeringutega.  

V. Karu: Manööverdamisruumi on, aga küsimus on, et palju me oleme nõus manööverdama? 

 

Otsustati: Investeeringute aruteluks saada kokku 6. novembril kell 16.00 Märjamaa rahvamaja Ly galeriis. 

   

Otsustati: 17 poolthäälega (0 vastu, 1 erapooletu) võtta vastu Märjamaa valla arengukava 2018-2030 (määrus  nr 

42 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Noorte sporditegevuse toetamise kord 

 

Ettekandega esines H. Lints, kes tutvustas ettevalmistatud korda. 

H. Lints: Siiani oli noorte pearaha mittetulundusliku tegevuse toetamise korra osa. Soov oli, et see oleks eraldi 

korrana kehtestatud. Kultuurikomisjon tegi ettepaneku maksta pearaha igale klubile 100% hoolimata sellest, 

mitmes treeningrühmas noor osaleb. Varasemalt jaotati pearaha summa proportsionaalselt klubide vahel. 

Muudatus eeldab kontrolli tõhustamist – lapsevanem peab nimekirja esitamisel kinnitama, et tema laps osaleb 

treeningutel.   

H. Lints juhtis tähelepanu sellele, et taotluse vormi kehtestab vallavalitsus ning taotlus tuleb allkirjastada. Lepingu 

sõlmimiseks pole vaja eelnõus märgitud 1 kuud, vaid piisab täiesti ka 10 tööpäevast nagu ettepanek tehti. 

M. Suurna märkis, et muudatusest tulenevalt võiks lühendada ka § 7 lõike 3 tähtaega – 20 päeva on palju.  

H. Lints nõustus, et ka see võiks olla 10 tööpäeva. 

 

Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut), arvestades tehtud muudatusi, kehtestada noorte sporditegevuse 

toetamise kord (määrus  nr 43 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 6 

Märjamaa Vallavolikogu 05. detsembri 2017 otsuse nr 24  „Ametiasutuse struktuuri ja teenistuskohtade 

koosseisu kehtestamine“ muutmine 

 

Ettekandega esinesid M. Vaher ja P. Kärsna. 

M. Vaher põhjendas Märjamaa Vallavalitsuse struktuuris ja teenistuskohtade koosseisus tehtavate muudatuste 

vajadust (vanem päästja-tuletõrjuja koha koondamine ja kinnisvarahooldaja põhigrupi tõstmine). 

P. Kärsna põhjenda Vigala osavallavalitsuse struktuuri muutmise vajadust (ühe heakorratöötaja teenistuskoha 

lisamine). 

(Protokollija märkus: teemat on üksikasjalikumat kajastatud majandus- ja eelarvekomisjonis 08.10.2018 

https://atp.amphora.ee/marjamaavv/index.aspx?itm=285569) 

Mõlemad ettekandjad kinnitasid, et muudatustega lisakulusid eelarvele ei kaasne.  

 

Ettekandjad vastasid küsimustele. 

Küsisid Ü. Olm (vabatahtliku päästekomando rahastamisest), L. Miil (kinnisvarahooldaja tööülesannetest). 

R. Laaser soovis teada, millega kinnisvarahooldaja mööda asutusi liigub ja avaldas kartust, et varsti tullakse 

volikogult küsima luba auto soetamiseks. 

M. Vaher kinnitas, et transpordivahend on kinnisvarahooldajal olemas – kasutada on valitsuse Opel Combot, 

vajadusel haldusosakonna Ford Transitit ja autot küsima ei tulda.   

https://atp.amphora.ee/marjamaavv/index.aspx?itm=285569
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M. Suurna soovis teada, kuhu suunatakse päästja-tuletõrjujast vabanenud palgavahendid. 

L. Laurits: Kui kasutamata jääb, siis jääb vabasse jääki. Praegu ettepanekudi selle kasutamiseks ei ole.  

Otsustati: 17 poolthäälega (0 vastu, 1 erapooletu) muuta vastavalt vallavalitsuse ettepanekutele Märjamaa 

Vallavolikogu 05. 12. 2017 otsust nr 24 „Ametiasutuse struktuuri ja teenistuskohtade koosseisu kehtestamine“ 

(otsus nr 91 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 7 

Märjamaa valla reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskiri. I lugemine 

 

Ettekandega esines T. Matsalu: Tänaseni oli reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskiri vaid Märjamaa valla 

territooriumi kohta. Vastavalt veeseadusele peab iga omavalitsus taolise eeskirja kehtestama.  

Määruse eelnõu koostamisel on aluseks võetud valla territooriumil kehtiv „Märjamaa valla reovee kohtkäitluse ja 

äraveo eeskiri“. Eelnõu täiendamisel on kasutatud keskkonnaministeeriumi reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskirja 

koostamise juhendit ning teiste valdade eeskirjasid reovee kohtkäitluseks.  

Ettepanek – muudatusettepanekute tähtpäevaks määrata 1. november.   

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*R. Laaser küsis purgimiskohtade kohta. 

T. Matsalu vastas, et Märjamaa valla territooriumil on vaid üks purgimiskoht ja selleks on Märjamaa alevi 

reoveepuhasti. Rohkem purgimiskohti ei ole võimalik juurde luua, sest purgimiskohad saavad olla vaid piirkonnas, 

kus reoveemass on väga suur. Väiksed puhastid ei ole selleks dimensioneeritavad.  

R. Laaser: Kas eeskirja vastuvõtmine ei tekita olukorda, kus inimesed koormavad purgimiskoha üle? 

T. Matsalu: Inimesed peavad ostma teenust, nad ei saagi ise purgida. Siiani on samasugune eeskiri endise 

Märjamaa valla territooriumil toiminud ja selle järgi on ka purgimine toimunud.  

 

*A. Jõgiste: Kas vallal on mingi ülevaade omapuhastitest – kogumismahutitest, septikutest jms? 

T. Matsalu: Sellist registrit meil ei ole. Need, mis on rajatud uue ehitusseadustiku alusel, saab kätte ehitusregistrist. 

Tegelikult ülevaadet, ka Märjamaa alevis paiknevatest kogumismahutitest, mis peavad olema lekkekindlad, vallal 

ei ole, kuid võiks olla. 

  

*A. Kirsipuu märkis, et omapuhastite arvu peaks saama kätte kui asustatud majadest arvata maha need, mis on 

liitunud ühisveevärgi ja -kanalisatsiooniga.  

T. Matsalu: Oleme koostöös Matsalu VV sellega tegelenud. Prioriteediks on Märjamaa alev – need kinnistud, 

millel on kinnistu piirile liitumispunkt välja ehitatud, kuid kes ei ole liitunud, neil peab olema kogumismahuti. 

Inimesel peab olema esitada dokument, et ta on igakuuliselt lasknud tühjendada vähemalt samas mahus 

kogumismahutit kui ta on vett tarbinud. Mingil hetkel peab selline regulatsioon hakkama toimima. 

 

*A. Jõgiste: Omapuhastil peab olema hoolduspäevik - eelnõu § 7 lg 5 „Omapuhasti seisukorda tuleb vähemalt 

kord poolaastas kontrollida, kontrolli tulemused kanda vabas vormis peetavasse hoolduspäevikusse, vajadusel 

teostada hooldustöid.“ Kas see nõue on mõistlik, milleks toodame pabereid? 

T. Matsalu vastas, et kui see nõue otseselt seadusest ei tulene, siis saab kahe lugemise vahel sellise nõude vajaduse 

üle vaadata.   

 

*R. Laaser: Kui me oma eeskirjaga väga jäigad nõudmised seame, hakkame vaatama vee tarbimise järgi ära 

veetava reovee koguseid, kas siis on meil võimsust sellist teenust inimestele üldse pakkuda? 

T. Matsalu: Meie ei peagi sellega tegelema. Teenuse pakkumist reguleerib turg.  See (vee tarbimise ja reovee seos)  

puudutab vaid Märjamaa alevit, kus meil on teada kinnistud, kus ei ole ühiskanalisatsiooni. Ühtpidi oleme saanud 

toetusrahasid alevisse kanalisatsiooni rajamiseks, teistpidi hakkab riik varsti trahvi maksma selle eest, et meil ei 

ole liitujaid nii palju olnud kui me 10 aastat tagasi ette nägime. Mis põhjusel ei ole liitutud? Julgen öelda, kui 

vaadata purgimisjaama jõudvaid reovee koguseid, et alevis on meil suures osas kogumismahutid, mis lekivad. 

Samas kurdame, et meie põhjaveevarud on otsakorral või reostunud.  

R. Laaser: Eks küsimus on liitumise maksumuses. 
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T. Matsalu: Liitumistasu ei ole praegu, on kulud kinnistu sisese torustiku rajamiseks. Märjamaa alevis on võimalik 

taotleda KIKist toetust kinnistu siseste trasside rajamiseks. Taotlust aitavad koostada nii vallavalitsus kui Matsalu 

VV. Loomulikult on omaosalus.  

T. Tomson: Ilmselt on probleem kanalisatsiooni hinnas. Inimesed optimeerivad oma kulusid. 

T. Matsalu: Arvan, et kogumiskaevu tühjendamine on kallim – alevis kogumiskaevu tühjendamine on viis korda 

kallim kui hajaasustuses. 

 

Toimus arutelu. 

Otsustati: Eelnõu I lugemine lõpetada. Ettepanekud esitada hiljemalt 1. novembriks. 

 

 

Päevakorrapunkt 8 

Avaliku ürituse korraldamise ja pidamise nõuded. II lugemine 

 

Ettekandega esines H. Lints, kes juhtis tähelepanu sellele, et võrreldes 1. lugemisega on antud ürituse loa 

menetlemine vallavalitsuselt ametniku ehk menetleja pädevusse. 

 

Küsimusi ettekandjale ei esitatud.  

 

Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kehtestada avaliku ürituse korraldamise ja pidamise nõuded 

(määrus nr 44 lisatud protokollile). 

 

Vaheaeg kell 16.30-16.45. 

Kell 16.30 lahkusid J. Nisumaa ja J. Lehtsaar.  

 

 

Päevakorrapunkt 9 

Kinnistute omandamiseks nõusoleku andmine 

 

Ettekandega esines T. Matsalu, kes selgitas, et tegemist on punktiga, mida eelmisel istungil volikogu ei toetanud. 

Tegemist on kahe maaüksusega, mis on seotud ehitamisel oleva Märjamaa-Koluvere maantee bussiootepaviljonide 

alustega. Eelmisel istungil oldi seisukohal, et võib teha ka väiksemad ooteplatvormid. Tegelikult on tänaseks 

paviljonide alused mulded ehitatud välja sellisel kujul, mis olid projekti käigus ette antud ning need ehitati välja 

eelkooskõlastuste alusel, mis saadi  maa-ametilt ja keskkonnaministeeriumilt.  

T. Matsalu märkis, et ka väiksema aluse mulle oleks läinud nii ehk teisiti riigi maale. Ettepanek – lasta maatükid 

välja mõõta ja taotleda need valla omandisse.  

 

Küsimusi ettekandjale ei esitatud. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) küsida riigilt nõusolekut riigile kuuluva maa (Tihu ja Märjamaa 

metskond 8 küljest eraldatavate maaüksuste) tasuta võõrandamiseks vallale. Tihu maaüksuse küljest 206 m2 ja 

Märjamaa metskond 8 maaüksuse küljest 118 m2. 

 
*A. Kirsipuu: Kas hoonestusõigust ei saaks sinna seada? 

T. Matsalu: Tahtsimegi algselt isikliku kasutusõiguse seadmist, kuid riik ei taha sellisel kujul lepingut sõlmida. 

Eraisikutega me tegime nii.  

H. Riitsaar: Kas sinna tulevad nüüd väiksemad paviljonid või ikkagi varem mõeldud suured? 

T. Matsalu: Alus on mõeldud suurte jaoks, kuid ühtegi paviljoni meil täna sinna ei ole. Need tuleb eraldi soetada 

kui selleks on vajadust. Oleme seda meelt, et n n postipeatustele suuri paviljone küll vaja ei ole.  

 

 

Päevakorrapunkt 10 

Maa munitsipaalomandisse taotlemise ettepanekute teatavaks võtmine ja vallavalitsusele taotluste 

koostamise ülesande andmine (Riba, Pelle) 
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Ettekandega esines K. Kalmus. 

Vallavalitsuse ettepanek on taotleda munitsipaalomandisse: 

1) Vana-Vigala küla Riba maaüksus ca 1652 m2 suurune maaüksus. Maaüksusel ei asu ehitisi, see on kasutuses 

Vana-Vigala küla korterelamutes elavate inimeste köögiviljamaana.  

2) Vana-Vigala küla Pelle maaüksus ca 1819 m2 suurune maaüksus. Maaüksusel asub ca 15m2 ehitis, mis on 

ehitisregistris registreerimata, omandiõiguse dokumendid puuduvad, teada on ehitise kasutaja. Maaüksus on 

kasutuses Vana-Vigala küla korterelamutes elavate inimeste köögiviljamaana. 

 

*Ü. Olm küsis maatükkidele juurdepääsu kohta. 

K. Kalmus vastas, et juurdepääs on tagatud valla tee kaudu. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) toetada eelnimetatud maatükkide munitsipaalomandisse 

taotlemist.  

 

 

Päevakorrapunkt 11 

Mittetulundusliku tegevuse toetamise kord. II lugemine 

 

Ettekandega esines H. Lints, kes tutvustas kahe lugemise vahepeal tehtud muudatusi – korrast on välja viidud 

noortespordi pearaha regulatsioon ning taotluse esitamisel ei ole vaja esitada hinnapakkumist kui ühe tegevuse 

maksumus ei ületa 500 eurot. Piisab hinnakalkulatsioonist. Varasemalt oli  hinnapakkumine vaja esitada kui ühe 

tegevuse maksumus ületas 300 eurot.  

 

Küsimusi ettekandjale ei esitatud. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kehtestada mittetulundusliku tegevuse toetamise kord (määrus  

nr 45 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 12 

Märjamaa valla 2018.a II lisaeelarve 

 

Ettekandega esines L. Laurits.  

Valla 2018. aasta II lisaeelarve vastu võtmisega väheneb eelarve kogumaht 611 490 eurot. Peamiselt Pillerpalli 

puudutavate investeeringute edasi viimsega järgmisse aastasse.  

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*M. Suurna: Kulude osas torkasid silma mitmed majanduskuludesse suunamised. Kas seda osa saaks avada? 

Näiteks lastehoiuteenuse kulusid vähendatakse ja suunatakse haljastus- ja majanduskuludeks. Mis meil seal 

haljastuses nüüd lahti on? 

L. Laurits: Haljastusse suunatakse kokku 20 000 euro, s.h lastehoiuteenuse jäägist 11 000 eurot, mida sel aastal ei 

kasutata ära ning muudelt ridadelt ka. Haldusosakonna juhataja oskab täpsemalt selgitada, kuid seletuskirjas on 

kirjas, et Sipa ja Laukna külades haljasalade hooldamise teenuse eest tasumiseks 10 368 eurot, haljastuse tööde 

paremaks organiseerimiseks hangiti uus raider 4990 eurot ja sõidukite ülalpidamise kuludeks 4642 eurot. 

 

T. Tomson soovis teada, mida M. Vaher siis oleks teinud kui raha poleks lastehoiust üle jäänud.  

M. Vaher: Siis oleks tõstnud ringi näitkeks päästekomando palga 6000 eurot.  Ega raha ju otsas ei ole.  Vallas ei 

ole ju sedasi, et raha on otsas. Lihtsalt praegu leiti selline koht, kust raha ümber tõsteti. See ei tähenda, et 

ilmtingimata lastehoiuteenuselt oleks pidanud seda ümber tõstma. (Haljastus)teenust on tehtud, külad on korras. 

Selles mõttes tööd on tehtud. Töö pärast on see raha ära kulutatud.  Ostsime teenuse sisse ja lasime palgal olnud 

töötaja, kes Sipa ja Laukna külas pidi haljastustöid tegema,  vabaks./…/. Sellel aastal on ideaalne kord, küladest 

tuleb vaid kiidusõnu. Sealt tekkis kulu 10 368 eurot.  
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L. Laurits: Sipa-Laukna lasteaia alt oleks jäänud ka rohkem säästu, kuid kahjuks venis töötaja koondamisprotsess 

pikemaks. Töötaja vabastati alles 1. septembrist.  

T. Tomson: Nõus, tööd tehti kõik väga hästi ära, raha oli ka teise rea pealt võtta. Aga kas meil läheb siis nii hästi, 

et kui aasta alguses raideri ostuplaani ei ole ja sõidukite ülalpidamiseks kulub 4642 eurot rohkem, siis kui kuskilt 

üle jääb, siis tõstame aga juurde? Mismoodi me seda plaani üldse teeme? Raider ei ole mingi vikat, et lähed ja 

ostad. See maksab 5000 eurot.  

L. Laurits: Ega raiderit ei olnudki plaanis.  

T. Tomson: Kuidas need mõtted siis tekivad? 

M. Vaher selgitas, et ta hoolitseb oma inimeste eest - vana raideri sai Velise kalmistu, kus seeläbi kalmistuvahi töö 

läks kergemaks. Järgmine (vana) niiduk läks Märjamaa kalmistule ning Märjamaa alevi hooldamiseks, kus raider 

on igapäevaselt töös, soetati uus masin.   

 

Ü. Olm: Miks juba aasta eelarvesse ei planeeritud uue raideri ostu kui selline soov oli? Ega mõte ju üleöö ei 

tulnud? 

M. Vaher vastas, et mõte tuli üle öö – masinad „surid ära“ ja Paka Metsast soovitati remondi asemel osta uued.  

R. Laaser: Kuidas sellised vangerdused käivad? Kas need käivad ka vallavalitsusest läbi või Sa ise oma suva järgi 

saad neid ridu niimoodi liigutada? 

L. Laurits: Praegu küsitaksegi „ridade liigutamiseks“ kõigepealt nõusolekut volikogult ja kui volikogu on päri, siis 

vallavalitsus kinnitab alaeelarved. 

R. Laaser: Ma saan aru, et raider on juba ostetud. 

L. Laurits: Jah, see on ostetud. 

M. Vaher: Raideri ostsime kevadel ja kevadel oli eelarves raha olemas. 

L. Laurits: Küsimus on selles, et oleks pidanud varem volikogusse tulema.  

R. Laaser: Kuidas te nende rahadega niimoodi vallatlete, et kuskilt jääb üle ja siis ostame ja teeme? 

M. Vaher: Mõtle nüüd selle peale, et see „vallatus“ ei ole tehtud selle jaoks, et volikogule ja eelarvele „vett peale 

tõmmata“, see on tehtud selle jaoks, et parandada valla väljanägemist. 

R. Laaser: See on praegu põhjendus, aga see ei ole planeerimine. 

L. Laurits: Sellega olen täitsa päri. 

M. Vaher: Järgmiseks aastaks planeerin selle. 

R. Laaser  nentis, et antud juhul on tegemist finantsdistsipliini rikkumisega. 

M. Vaher sõnas, et ta ei ole ostnud niidukit oma kodus niitmiseks, vaid sellega on tehtud valla tööd. 

T. Tomson: Kui lapsed oleks olnud vaja hoida ja Paka Mets oleks öelnud, et ära enam raiderit remondi, kas siis 

oleks jäänud kuskilt niitmata? Mismoodi see asi käib? 

T. Tomson tõi piltliku näite, et kui „notsu oleks laual“, siis selles oleks 20 tuhat eurot spordihoonele lisaraha juba 

kogutud.   

T. Tomson: Kus kohas on see piir – kui järgmine kord jääb kuskil raha üle, kas siis ostad veel ühe raideri või 

kuidas? 

L. Laurits nentis, et T. Tomsonil on selles osas õigus, et tuleb asju rohkem ette näha – mida meil osta on vaja ja 

kui midagi on osta vaja, siis tuleks sellega varem volikogusse tulla. Praegu on läinud kahjuks teistpidi. Ega ka 

haldusosakonna juhataja ei teadnud, et lastehoiu realt jääb raha üle. See on praegu fakt, et jäi üle ja ei mindud 

muid allikaid kasutama.  

R. Laaser: Tuleks ehk reservfondi suurendada, et kui on mingi erakorraline ost, saaks kulud sealt katta? 

M. Vaher: Põhimõtteliselt oleks võinud ka reservfondist selle raha küsida kuna mul kaks masinat lagunes ära. 

Kahe vana asemele ostsin ühe uue. Järgmiseks aastaks küsin 2 raiderit.  

 

 H. Jõgisalu: Kui tuled kahte raiderit küsima, siis tee sinna juurde palun ka analüüs, et mis ühe ruutmeetri hoolduse 

hinnaks tuleb. 

M. Vaher: Jah. Meil on hooldada 40 hektarit ja me jätame näiteks praegu hooldamata Uuemõisa heinamaa, 

Annenhofi pargi. Me võtame hooldusaluseid pindu järjest juurde. Küsimus on, kas me tahame neid juurde võtta 

või ei taha.  

 

T. Tomson: Kas meil on vabaks jäävate summade osas mingisugune prioriteetide nimekiri või võidab see, kes 

kõige enne „jala ukse vahele saab“? 
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L. Laurits: Prioriteetide nimekirja ei ole. Nii kui avaldused laekuvad, vaatan üle, et kust on võimalik raha ringi 

tõsta. Esmalt väljun valitsusse, siis volikogusse ja pärast uuesti valitsusse. 

 

R. Laaser: Kas on veel selliseid nähtamatuid reserve? Ehk saaks need investeeringutesse suunata? 

L. Laurits vastas, et volikogule saadetud kirjas oli viidatud, et kasutamata vahendid püütaksegi suunata 

investeeringuteks prioriteetsetele objektidele. Mida rohkem suudame tulemist katta investeeringute vajadust, seda 

positiivsem.  

 

V. Karu lisas, et eelarvet ei ole õnnestunud kunagi aasta algul teha niimoodi, et kõik artiklid on aasta lõpuni õigesti 

planeeritud. See ei puuduta vaid vallavalitsuse, vaid ka hallatavate asutuste tegevust. Jooksvalt tehakse ikka 

eelarve seas ümberkorraldusi, sest tegelik elu ja vajadused võivad aasta jooksul juba mõne kuuga muutuda.  

V. Karu nõustus, et muudatuste menetlemine võiks toimuda siiski loogiliselt menetluskorra kohaselt.    

V. Karu märkis, et ilma vallavalitsuses läbi arutamata ei ole üksi eelarvemuudatus volikogusse tulnud.  

L. Laurits lisas, et igakuiselt saadetaks eelarvetäitjatele eelarve täitmise aruandeid ning vajadusel juhitakse 

tähelepanu kui on üle kulutamise oht. Kui eelarve vastu võetakse, siis see on seadus. Olgu ta siis planeeritud nii 

või naa, see on iseküsimus. Kui kellelgi tekib oht ülekulule, peab kindlasti pöörduma vallavalitsuse poole. Asutuse 

juht, kes vastutab oma alaeelarve eest, peab pöörduma muudatusettepanekutega valitsuse poole siis kui ülekulu 

ohtu näeb, mitte siis  kui on juba üle kulunud.  

 

Ü. Olm pakkus, et kiired asjad võiks volikogust kasvõi elektrooniliselt läbi lasta.  Antud juhul on tegemist 

tagantjärele toimetamisega.  

L. Laurits vastas, et pole võimalik volikogusse pöörduda kui valitsusele pole muudatusettepanekut esitatudki.  

 

M. Vaher sõnas, et järgmisel aastal haljastuse kulud kindlasti suurenevad, sest juurde tuleb nt Vana-Vigala 

lasteaed, kes soovis haljastusteenust Märjamaa haljastusbrigaadilt ning Märjamaa gümnaasiumi lumetõrje, mida 

varem tegi gümnaasium ise.   

R. Laaser: Mingid vahendid olid ju selleks ka praegu ette nähtud, kui nad ka ise tegid? Need samad vahendid 

annabki Sulle. 

P. Kärsna: Vana-Vigala lasteaias on osakoormusega majahoidja. Järelikult ta seda enam pidada ei saa ja peab ka 

raha üle andma.   

 

Otsustati: 11 poolthäälega (3 vastu, 2 erapooletut) võtta vastu Märjamaa valla 2018. a eelarve II lisaeelarve 

(määrus  nr 46 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 13 

Vallavalitsusele hanke  korraldamiseks nõusoleku andmine (elektripaigaldise käidutööd) 

 

Ettekandega esines M. Vaher: Olemasolev leping lõppeb ning järgmiseks kolmeks aastaks (2019-2021) on vaja 

leida uus käidukorraldaja. Käidukorralduse alla käivad kõik asutused, mille elektripaigaldise peakaitsme suurus on 

100 või enam amprit. Loetelus on ka neid asutusi, kus peakaitse on väiksem kui 100 amprit, kuid need asutused on 

ise soovinud, et nende elektripaigaldis oleks korras ja kontrollitud. 

 

Ettekandja vastas küsimustele.   

* A. Kirsipuu soovis teada, kas majanduskomisjonist üles jäänud küsimus on vastuse saanud (peakaitsme 

vähendamise ja hilisema suurendamise tasu kohta) . 

M. Vaher vastas, et suurkliendihaldur ei ole veel vastanud. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) anda vallavalitsusele nõusolek Märjamaa valla 

elektripaigaldiste käidukorralduse ja hoolduse (2019-2021) hankemenetluse läbiviimiseks ja hankelepingu 

sõlmimiseks. Määrata hankekomisjoni vallavolikogu esindajaks Urmas Kristal (otsus nr 92 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 14 
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Vallavalitsusele hanke korraldamise nõusoleku andmine (elektrienergia ostmine) 

 

Ettekandega esines M. Vaher.  

Praegu ostab vald elektrienergiat Eesti Energialt. Hankes küsitakse vaid teenustasu. 2018. aastal on Eesti Energia 

AS teenustasu 0,29 €/MWh. Kogu  vajaminev  elektrienergia  ostetakse  hankelepingu  perioodil  Nord Pool Spot 

börsi vastava tunnihinnaga, millele lisandub müüja teenustasu. Infoks - 2017. aastal ostis Märjamaa vald Eesi 

Energia AS-ilt elektrienergiat ca 215 000 euro eest. 

 

Küsimusi ettekandjale ei olnud.  

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) anda vallavalitsusele nõusolek Märjamaa vallale elektrienergia 

ostmise (01.01.-31.12.2019) hankemenetluse läbiviimiseks ja hankelepingu sõlmimiseks. Määrata hankekomisjoni 

vallavolikogu esindajaks Urmas Kristal (otsus nr 93 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 15 

Vallavalitsusele lepingu lisa sõlmimiseks nõusoleku andmine (Sipa-Laukna Lasteaia Laukna hoone 

keskküttesüsteemi lisatööd) 

 

Ettekandega esines M. Vaher.  

Küttemeister OÜ rekonstrueeris Sipa-Laukna Lasteaia Laukna hoone keskküttesüsteemi. Ehitustööde käigus 

selgus, et osa radiaatoreid oli nõukogude ajal ühendatud keskküttesüsteemi paarikaupa  järjestikku. Küttemeister 

OÜ esindaja väitel ei tööta järjestikku ühendatud radiaatoripaarist kaugem küttekeha täisvõimsusega. Arvestades 

töövõtja ettepanekut otsustati kõik radiaatorid ühendada keskküttesüsteemiga paralleelselt. Seega töömaht 

suurenes üheteistkümne radiaatori demonteerimise, läbipesu, reguleerimise armatuuri ja paigaldustööde võrra. 

Lisaks tekkis vajadus paigaldada kaks uut radiaatorit  köögipersonali riietusruumi ja pesuruumi, milledes varem 

küttekehad puudusid.  

Märjamaa valla eelarves on Sipa-Laukna Lasteaia Laukna hoone keskküttesüsteemi rekonstrueerimiseks 

planeeritud 25 000 €. Rekonstrueerimise eest on tasutud 24 146, 40 €. Küttemeister OÜ on esitanud 

hinnapakkumise lisatöödele 4860 € ulatuses. Sipa-Laukna Lasteaia direktori Katrin Einling on esitanud taotluse 

keskküttesüsteemi rekonstrueerimise lisatööde rahastamiseks II lisaeelarvest 

 

Küsimusi ettekandjale ei esitatud. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) anda vallavalitsusele nõusolek Sipa-Laukna Lasteaia Laukna 

hoone keskküttesüsteemi  lepingu lisa sõlmimiseks osaühinguga Küttemeister (otsus nr 94 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 16 

Vigala Osavallavalitsusele hanke korraldamiseks ja lepingu sõlmimiseks nõusoleku andmine (lumetõrje- ja 

hooldustöödeks osavalla teedel november 2018 - oktoober 2019) 

 

Ettekandega esines P. Kärsna, kes selgitas, et lumetõrje ja muude hooldustööde (s.o teeäärte niitmine) kulud 

sisalduvad tavalises kulueelarves, kuid kuna leping läheb järgmisse eelarveaastasse, siis on selleks vaja volikogu 

nõusolekut.  Vigalas on aastaid küsitud hankes tunnihinda. Traktorid on GSM-valve jälgimises. Detsember kuni 

veebruar on miinimumarve 32 töötunni eest hoolimata sellest, kas lund on lükata või mitte. Lumelükkajad lähevad 

teedele majandustöötaja korralduse peale.  Inimesed on siiani olnud teenusega rahul. Osavald on jaotatud kaheks 

piirkonnaks. Registris on avalikult kasutatavaid teid ca 120 km. Lund kõigilt teedelt ei lükata. Hange läheb avaliku 

hankena üles riigihangete registrisse. 

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*A. Kirsipuu: Kas kohalikud ettevõtjad märkavad riigihangete registrist vaadata? 

P. Kärsna: Anname neile ka otse teada, et hange on üles pandud. Lisaks läheb teade läheb üles valla kodulehele.  
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U. Kristal tegi ettepaneku hankekomisjoni määrata Aivar Jõgiste.   

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) anda Vigala Osavallavalitsusele nõusolek osavalla teedel 

lumetõrje- ja hooldustööde teostamiseks (november 2018-oktoober 2019) hankemenetluse läbiviimiseks ja 

hankelepingu sõlmimiseks. Määrata hankekomisjoni vallavolikogu esindajaks Aivar Jõgiste (otsus nr 95 lisatud 

protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 17 

Vallavalitsusele hanke korraldamiseks ja lepingu sõlmimiseks nõusoleku andmine (talihooldustööd 

Märjamaa alevi tänavatel ja platsidel  november 2018 kuni märts 2019) 

 

Ettekandega esines T. Matsalu.  

Märjamaa Vallavalitsuse ja Timberston Ehitus OÜ vahel oli 24.10.2016 sõlmitud töövõtuleping Märjamaa valla 

teedel talihooldustööde teostamiseks perioodil november 2016 kuni märts 2019 (Osa 1 Märjamaa alevi piirkond). 

Timberston Ehitus OÜ andis teada, et ütleb erakorraliselt lepingu üles. Põhjusena toodi, et majanduslik ja 

tehniline olukord ei võimalda seda lepingut täita alates novembrist 2018. 

T. Matsalu: Alates 1. novembrist ei ole Märjamaa alevis, kus on 29,4 km teid ja 16 586 m2 platse, 

lumetõrjeteostajat. Vallavalitsuse ettepanek on kuulutada välja hange tööde teostaja leidmiseks kuni 2019.a 

märtsini. Pärast seda on kavas viia läbi uus hange uutel alustel kogu uue valla territooriumi kohta. Ettepanek on 

teha seekord hange  mitte kuutasupõhiselt, nagu senine, vaid teha kuu püsitasu, millele lisandub kilomeetrihind, 

mis lükkamise korral hakkab nullist ja esmalt täidetakse  püsitasu ning sealt edasi lisandub kilomeetrihinnaga 

lükkamine, platsidel ruutmeetri hind.  

 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) anda vallavalitsusele nõusolek Märjamaa alevi tänavatel ja 

platsidel talihooldustööde teostamise (november 2018 kuni märts 2019) hankemenetluse läbiviimiseks ja 

hankelepingu sõlmimiseks. Määrata hankekomisjoni vallavolikogu esindajaks Urmas Kristal (otsus nr 96 lisatud 

protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 18 

Märjamaa valla laste ja noorte sihtkapitali moodustamise ja kasutamise kord 

 

Ettekandega esines R. Heinaru. 

Küsimusi ettekandjale ei esitatud. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kehtestada  sihtkapitali „Märjamaa valla laste ja noorte 

sihtkapital“ moodustamise ja kasutamise kord (määrus nr 47 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 19 

Märjamaa valla laste ja noorte sihtkapitali nõukogu moodustamine 

 

Ettekandega esines U. Kristal.  

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kinnitada sihtkapitali nõukogu järgmises koosseisus:  

Gaili Ilisson (volikogu hariduskomisjoni nimetatud liige), Darja Lehtsalu (volikogu kultuurikomisjoni nimetatud 

liige), Heli Lints (vallavalitsuse nimetatud liige), Eve Raudnagel (Märjamaa Ettevõtjate Piirkondliku Ühenduse 

nimetatud liige), Maiu Linnamägi (Märjamaa Muusika- ja Kunstikooli hoolekogu nimetatud liige), Mark Kaljulaid 

(Märjamaa Gümnaasiumi hoolekogu nimetatud liige) ning Priit Kärsna (osavallakogu nimetatud liige) (otsus nr 97 

lisatud protokollile). 

 



 13 

 

 

Päevakorrapunkt 10 

Informatsioon 

 

*) U. Kristal: Järgmine istung on 20. novembril 2018 Märjamaal.  

Investeeringute arutelu on 6. novembril algusega kell 16.00 Ly galeriis.  

Toimus arutelu. 

 

 

*) Parimate sportlaste meene 

 

A. Elmik: Võtsime vastu sportlaste tunnustamise korra. Parimatele peaks antama meene ning meene nimeks on 

pakutud välja Märjamaa Mihkel. Kas selle kujunduse jaoks tehakse konkurss ja kas meenete jaoks on raha olemas? 

Kas kultuurikomisjonis arutati seda? 

O. Linna vastas, et komisjonis arutati ning ka konkursist räägiti, kuid täpsemalt teaks rääkida kultuurinõunik.  

K. Kivisild lisas, et nimi Märjamaa Mihkel tähendab millegi peale hakkajat, oma ala meistrit.   

M. Suurna: Konkurss peaks novembris kindlasti juba toimuma. Raha osas kultuurikomisjon ilmselt määraja ei ole.  

T. Tomson: Oli mõte, et meene valmistamiseks võiks pöörduda Vana-Vigala TTK seppade poole. 

M. Suurna: Kultuurikomisjonist väljus teema sellisena, et H. Lints korraldab konkursi teate avaldamise. Konkursi 

tulemusena peaks selguma, millisena soovitakse meenet näha. 

Toimus arutelu. 

 

 

*) Teede investeeringud 2018 

 

R. Laaser: Kuna 2017.a teede investeeringute revisjoni käigus ilmnenud puudustele mingisugust reaktsiooni ei ole, 

võimalik, et soov neile puudustele reageerida on ka hilinenud, siis nüüd sooviksin teid teavitada järgmisest 

puudusest, mis on välja tulnud valla teedel 2018.a investeeringute tegemisel – kasutame remondiks Koluvere 

maanteel välja kaevatud jäädet, mida Maanteeamet oma teedele ei lubanud kasutada. Miks me laseme seda enda 

teedele vedada? Mis majanduslikku efekti me sellest saame? Lepingus on kindlad kriteeriumid – teedele veetav 

materjal peab olema sertifitseeritud toode, deklaratsiooniga, katseprotokolliga. Jäätmetele ei ole võimalik 

väljastada sertifikaati ega deklaratsiooni. See on fakt. (Vt ka majandus- ja taristuministri 22.09.2014 määrus nr 74 

„Tee-ehitusmaterjalidele ja -toodetele esitatavad nõuded ja nende nõuetele vastavuse tõendamise kord“ 

https://www.riigiteataja.ee/akt/124092014005) 

 

T. Matsalu: See tuli teemaks nii majandus- ja eelarvekomisjonis kui revisjonikomisjonis. Saatsin sellekohase teate 

ka töövõtjale. Palun korralikult formuleerida see, milles me töövõtjat süüdistame. Meile on esitatud materjali kohta 

dokumendid ja töövõtja selgitused. Menetleks pretensiooni ametlikult. Meile on esitatud dokumendid, et tegemist 

on sertifitseeritud tootega. Ma ei tea, kas see on võetud tee alt või kohapeal kokku segatud, kuid töövõtja on ostnud 

selle toote ja sertifikaadid on olemas.  

R. Laaser: Väide on see, et sertifikaadi saab vaid uuele tootele, mis tuleb karjäärist või loodulikust lademest, sest 

seal on võimalik materjali omadusi hinnata. Kõnesoleva materjali omadusi ei ole võimalik hinnata, sellele ei 

väljastata sertifikaate. Kui see on teil olemas, siis see on võltsing. Sama moodi ka deklaratsiooniga. Kui ei ole 

sertifikaati, ei saa olla ka deklaratsiooni, sest see tehakse sertifikaadi põhiselt. Kontrollige neid fakte, uurige, 

kuidas sertifikaate ja deklaratsioone väljastatakse ja millele neid väljastatakse.  

T. Matsalu: Töövõtja esitab meile dokumendid ja ütleb, et on ostnud selle toote sellelt firmalt nende 

dokumentidega. Mida edasi?  

R. Laaser: Seda te tunnistate, et materjal TTV platsi pealt veeti? 

T. Matsalu vatsas, et neile teadaolevalt on sealt platsilt materjali veetud, kohapeal on seda materjali purustatud jne, 

et mingisugune struktuur anda, dokumendid on olemas. 

Ü. Olm: Kas laborist on vastus tulnud? 

T. Matsalu: Tuli, aga sõelkõvera dokument on puudu, saatsime tagasi. 

R. Laaser märkis, et proovi võtmise juures oli küll vallavalitsuse esindaja, kuid proovi viis ära töövõtja.  

https://www.riigiteataja.ee/akt/124092014005
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T. Matsalu vastas väitele, et nagu Maanteeamet oma teedele kõnesolevat materjali ei luba panna, et tema teada see 

väide tõele ei vasta -  Maanteeamet lubab panna.  

R. Laaser: See on nende mure, kuid sertifikaati sellel tootel olla ei saa. Seda materjali saab kasutada kui ei ole 

sellist lepingut, mis nõuab sertifitseeritud materjali. Oma koduteele, metsateele võib vedada, kuid kui vald on 

hanke teinud ja kõigile pakkujatele ühesugused tingimused ette andnud, siis ei saa lubada teele mida iganes 

vedamist. 

Toimus arutelu.  

A. Kirsipuu: Ettepanek - teedespetsialist on pool aastat tööl olnud, las ta tuleb räägib volikogus tehtud töödest, 

materjalidest, mida kasutati ja sellest, mida ta poole aasta jooksul õppinud on. Meil on ka järgmisel ja ülejärgmisel 

aastal vaja teid remontida. Majanduskomisjonis ütlesin, et teedespetsialist võiks olla see, kes valmistab ette ka uue 

lumetõrjehanke algmaterjalid.  

 

Otsustati: Teede teema võtta novembrikuu istungi päevakorda.  

 

*) T. Tomson soovis teada, kas vastab tõele jutt, et Sillaotsa veovahendite kuuri allhankijatele makstakse, 

vähemalt osaliselt, tehtud tööd kinni otse vallavalitsuse kaudu? 

T. Matsalu vastas, et ühelegi allhankijale vald ei maksa. Need tööd on valla poolt peatöövõtjale välja makstud. 

 

*) T. Tomson osutas vajadusele puhastada Ruut 66 pubi vastas asuv kõnnitee lehtedest, mis ulatuvad juba pea 

põlvini..  

 

*) A. Müil märkis, et alev on öösel täiesti pime, isegi nädalavahetusel. Õhtud ja ööd on pimedad, ehk peaks sellega 

midagi ette võtma? 

M. Vaher vastas, et ööseks on tänavavalgustus välja lülitatud. Kui volikogust keegi teeb ettepaneku suurendada 

tänavavalgustus eelarvet 30 tuhande euro võrra, siis saame tänavavalgustus eoseks põlema jätta. 

H. Riitsaar: Siis paluks, et ka Varbolas põleks tänavavalgustus öö läbi.  Sama moodi ka teiste külade keskustes.  

 

*) T. Tomson vahendas kodaniku muret – Koluvere poole läheb nüüd uhke maantee, kus kahel pool on sügavad 

kraavid, kuid jalakäijate liikumisruum on jäänud väga ahtaks.  

T. Tomson: Kas Sipa suunas kergliiklusteed saaks ehitada ka jupikaupa? Näiteks esialgu kuni mõisa teeotsani või 

metsani. Kas ei saaks sellega kiiremas korras tegutsema hakata? Kasvõi laenuna võetavast teede rahast? See ei 

tohiks nii hull olla. Tee ei pea selline olema, kus rulluiskudega sõita saab. Inimestel ei ole enam kohta, kus 

kõndida. Tee ehitusega ei ole enam jalakäijale ruumi jäetud. 

M. Vaher: Igal aastal saaksime 200 tuhande eest teha 1 km kergteed.  

V. Karu: Sipa kergliiklustee osas tuleb kõigepealt alustada maade kokkuostuga. Seal on eraomanikud, kellega 

tuleb meil hakata lepinguid sõlmima ning ette jääb ka üks kõrvalhoone, mille asemele tuleks meil väidetavalt uus 

ehitada. Nii ehk teisiti me ehitusprotsessiga niipea alustada ei saa. Maanteeamet on tee projekteerinud, kuid maade 

küsimuses on ees ootamas pikem protsess. 

Toimus arutelu. 

 

Istungi juhataja kuulutas istungi lõppenuks. Järgmine korraline istung on  20. novembril 2018. 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                                                /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Urmas Kristal                                    

istungi juhataja                                                                               Janika Liländer 

                                                                                                        protokollija 


